
The Holy See

PAPA FRANJO

ANGELUS

Trg Svetog Petra
Nedjelja, 12. studenoga 2023.

[Multimedia]

________________________________________

 

Draga braćo i sestre, ugodnu vam nedjelju želim!

Današnje nam evanđelje stavlja pred oči prispodobu koja se tiče smisla života svih nas. To je
prispodoba o deset djevica, pozvanih izići u susret zaručniku (usp. Mt 25, 1-13). U ovom se sastoji
naš život: to je velika priprema za dan kad ćemo biti pozvani izići u susret Isusu! U toj prispodobi,
međutim, od tih deset djevica, pet je mudrih, a pet ludih. Pogledajmo u čemu je ta mudrost
odnosno ludost. Mudrost života i ludost života.

Sve su te djevojke tamo da dočekaju mladoženju, odnosno žele ga susresti, kao što i mi želimo
sretno ispunjenje života: razlika između mudrosti i ludosti nije, dakle, u dobroj volji. Nije ni u
točnosti s kojom se dolazi na taj susret: sve su one, naime, tamo. Razlika između mudrih i ludih
krije se u nečem sasvim drugom: u pripravi. U tekstu se kaže: mudre „zajedno sa svjetiljkama
uzeše u posudama ulja“ (r. 4); ali nije tako i s ludima. Evo razlike: ulje. A koja je jedna od značajka
ulja? Ta da se ne vidi: nalazi se u svjetiljci, nije upadljivo, ali bez njega svjetiljke ne svijetle.

Ako pogledamo sebe vidjet ćemo da i nama u našemu životu prijeti ista opasnost: danas se
mnogo pažnje pridaje vanjštini, važno je dobro se brinuti oko svog izgleda i ostaviti dobar dojam
na druge. Ali Isus kaže da je životna mudrost negdje drugdje: u brizi oko onoga što se ne vidi, ali
je važnije, a to je posvećivati brigu svome srcu. Briga oko unutarnjeg života. To znači znati stati i
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slušati svoje srce kako bismo bdjeli na svojim mislima i osjećajima. Koliko puta ne znamo što se
dogodilo u našem srcu toga dana. Što se događa u srcu svakog od nas? Mudrost znači ostaviti
prostora za tišinu, kako bismo znali slušati sebe i druge. To znači znati odreći se malo vremena
provedenog pred zaslonom telefona i gledati svjetlo u očima drugih ljudi, u svom srcu, u Božjem
pogledu na nas. To znači ne dati se zarobiti aktivizmom, nego posvetiti vrijeme Gospodinu,
slušanju njegove riječi.

A evanđelje nam daje pravi savjet kako ne zanemariti ulje unutarnjeg života, „ulje duše“: govori
nam da ga je važno pripremiti. U ovoj prispodobi, naime, vidimo da djevice već imaju svjetiljke, ali
moraju pripremiti ulje: moraju otići do prodavača, kupiti ga, uliti ga u svjetiljke... (usp. rr. 7.9). To
vrijedi i u našem slučaju: u duhovnom životu nema improvizacija, to nije stvar jednog trenutka,
nešto što se čini povremeno, ili jednom zasvagda; treba ga pripremati posvećujući mu malo
vremena svaki dan, ustrajno i dosljedno, kao što se čini kod svake važne stvari.

Možemo se, dakle, zapitati: što pripremam u ovom trenutku života? U svojoj nutrini, što
pripravljam? Možda pokušavam malo uštedjeti, razmišljam o kući ili novom autu, o konkretnim
projektima... To su dobre stvari, nije to loše. Ali razmišljam li i o tome da posvetim vrijeme brizi za
srce, molitvi i služenju drugima, Gospodinu koji je cilj života? Ukratko, kako stojim s uljem moje
duše? Neka se svaki od nas zapita ovo: kako stojim s uljem svoje duše? Hranim li ga i čuvam li ga
dobro?

Neka nam Majka Božja pomogne čuvati ulje unutarnjeg života!

________________________

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre!

Sudan je već više mjeseci razdiran građanskim ratom koji ne pokazuje znakove jenjavanja i koji je
izazvao brojne žrtve, milijune raseljenih osoba i izbjeglica u susjednim zemljama te vrlo ozbiljnu
humanitarnu situaciju. Izražavam svoju blizinu tim dragim ljudima Sudana koji pate i pozivam
lokalne čelnike da potaknu pristup humanitarnoj pomoći i, uz doprinos međunarodne zajednice,
rade na pronalaženju mirnih rješenja. Ne zaboravimo tu našu braću koja su na kušnji!

Svaki dan je u našim mislima vrlo ozbiljna situacija u Izraelu i Palestini. Izražavam svoju blizinu
svima onima koji pate, Palestincima i Izraelcima. Grlim ih u ovom mračnom trenutku. I puno molim
za njih. Neka oružje utihne, ono nikada neće donijeti mir, i neka se sukob ne širi dalje! Dosta je!
Dosta, braćo, dosta! U Gazi se mora odmah pomoći ranjenima, zaštititi civile i dostaviti mnogo
više humanitarne pomoći tom iscrpljenom stanovništvu. Neka se taoce, među kojima je mnogo
starijih osoba i djece, pusti na slobodu. Svaki čovjek, bio kršćanin, Židov, musliman, bilo kojeg
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naroda i vjere, svaki čovjek je svet, dragocjen u očima Božjim i ima pravo živjeti u miru. Ne gubimo
nadu: neumorno molimo i radimo na tome da osjećaj ljudskosti prevlada nad tvrdokornošću srca.

Prije dvije godine pokrenuta je akcijska platforma Laudato si'. Zahvaljujem svima onima koji su se
uključili u tu inicijativu i potičem ih da nastave putem ekološkog obraćenja. U vezi s tim, molimo za
Konferenciju o klimatskim promjenama u Dubaiju, COP28, koja se bliži.

Crkva u Italiji danas slavi Dan zahvalnosti, na temu „Kooperativni stil za razvoj poljoprivrede“.

Od srca pozdravljam sve vas, hodočasnike iz Italije i drugih dijelova svijeta, posebno svećenike iz
Nadbiskupije Szczecin-Kamień (Poljska) i župne skupine iz Augsburga, Zadra, Poreča, Pule,
Porta i Pariza. Pozdravljam članove Zajednice Svetog Egidija iz nekih azijskih zemalja i
ohrabrujem ih u njihovom predanom zalaganju za evangelizaciju i promicanje. Samo hrabro
naprijed! Vi ujedno pomažete oko uspostave mira.

Pozdravljam vjernike iz Volargnea, Ozierija i Cremone. Srdačno pozdravljam sudionike hodočašća
ukrajinskih vjernika i monaha bazilijanaca – vidim tamo ukrajinske zastave – koji su došli iz
različitih zemalja proslaviti 400.-tu obljetnicu mučeništva svetog Jozafata. Molim s vama za mir u
vašoj napaćenoj zemlji. Braćo i sestre, ne zaboravimo napaćenu Ukrajinu, ne zaboravimo je!

I želim svima ugodnu nedjelju. Ne zaboravite, molim vas, moliti za mene. Dobar tek i vidimo se!
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